



السيرة العلمية لتدريسي كلية الآداب

المدرس حسام كنعان وحيد	الاسم واللقب العلمي
جغرافية طبيعية	التخصص العام والدقيق
h_iraq20082002@yahoo.com	البريد الإلكتروني
الماجستير (التأثيرات البيئية للنباتات المائية في نهر دجلة ما بين الصورة وسدة الكوت)	عنوان رسالة الماجستير وأطروحة الدكتوراه
الادغال المائية في العراق (انواعها وطرائق السيطرة عليها) مقومات السياحة البيئية في بحيرة الرزازة الموارد المائية في العراق (الحقائق والإدارة المتكاملة) مناخ العراق وأثره في البيئة الحياتية خلال الزمن الرابع: دراسة وصفية	عنوان البحوث العلمية المنشورة
لا يوجد	عنوان الكتب المؤلفة والمترجمة
٤٢ شكر وتقدير من جهات مختلفة/ وزير/ رئيس الجامعة/ المساعد العلمي/ عميد كلية الآداب/ عميد كلية اصول الدين للمدة من ٢٠١١-٢٠١٦	كتب الشكر والتقدير

مسؤول مختبرات قسم الجغرافية/ مقرر الدراسة الاولية في قسم الجغرافية، فضلاً عن منصب مدير شعبة التسجيل في الكلية.	المناصب الإدارية التي تقلدها
لا يوجد	ذكر العضوية في هيئات تحرير المجلات العلمية والفرق الاستشارية
لا يوجد	العدد الإجمالي للإشراف على طلبة الدراسات العليا
لا يوجد	العدد الإجمالي للمشاركة في المناقشات

Name and academic Title	Lecturer. Husam Kanaan Waheed
Specialization (Major & Minor)	Natural Geography
Email	h_iraq20082002@yahoo.com
Titles of MA thesis & Ph.D dissertation	Master (The Environmental Effects of Aquatic Plant in the Tigris River Between Al-Suwira and Al-Kut Barrge)
Titles of Published Research	<ol style="list-style-type: none"> 1. Water jungles in Iraq (types and methods of control) 2. Elements of eco-tourism in Razaza 3. Water resources in Iraq (facts and integrated management) 4. Iraq's Climate and its impact on the Bio-Environment in Cenozoic (forth time): A descriptive study

Titles of Published Books (Authored & Translated Books)	There is no
Letters of Appreciation & Recognition.	42 Appreciation from different directions/ Minister / University President / Scientific Assistant / Dean of the Faculty of Arts / Dean of the Faculty tenets of the religion
Professional Experience	Administrator Labs Department of Geography and Rapporteur of the preliminary studies in the Department of Geography, as well as The Director of the Division of Registration in college
Membership (Journals, Scientific committees, etc.)	There is no
Total Number of Supervised Graduate Students.	There is no
Total Number of Graduate Examining Committees.	There is no